[image: image1.jpg]






朝陽科技大學
092學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2067
	Course Number
	2067

	授課教師
	林楚欣
	instructor
	LIN,CHU SHIN

	中文課名
	親職教育
	Course Name
	Parental Involvement

	開課單位
	幼兒保育系(四日)四B
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	本課程探討親職教育的基本知識與技能，包括親職教育的目的與對象、親師合作的優點、親師合作的方式、執行方式、實務上面臨的困難、目前執行現況及未來發展等。
	Objectives
	The course discusses the basic knowledge and skills of parent education, including objectives and participants of parent education, advantages of parent-teacher cooperation, ways of parent-teacher cooperation, types of implementation, difficulties encountered, status quo and future development of parent education.



	教材
	課堂講授、閱讀討論分享、實務觀察及訪談分享、學生成果報告
	Teaching Materials
	lecture, discussion of material reading, sharing of observation and interview, final project

	成績評量方式
	出席與參與
20%

訪談記錄：40%


觀察記錄與分析 10%
期末報告：30%


	Grading
	attendance and participation  20%;  record of interview 40%

analysis of observation  10%; fianl report 30%

	教師網頁
	 

	教學內容
	透過資料閱讀、實務經驗分享，研討親職教育之理論與實際，期使學生能了解、分析、批判親職教育之現況與其應循之正確方向。



	Syllabus
	To discuss the theories and applications of parent education through material reading and expericences sharing.  Students are expected to understand, ayalize and critique the facts of parent education and the right direction it should follow.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

